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Op 11 mei 2011 organiseerde de Commissie voor Landbouw, Visserij en Plattelandsbeleid 
een gedachtewisseling over de paardenhouderij, met de heer Jacques Vandenberghe, voor-
zitter, en de heer Jan De Boitselier, manager, van het Vlaams Paardenloket.

I. TOELICHTING DOOR HET VLAAMS PAARDENLOKET

1. Inleiding door de heer Jacques Vandenberghe, voorzitter

De Vlaamse paardenhouderij is een belangrijke economische sector, vat de heer Jacques 
Vandenberghe aan. Dat was drie jaar geleden de aanleiding voor de minister-president om 
de paardensector samen te brengen rond zeven thema’s, om alle pijnpunten en mogelijk-
heden van de sector in kaart te brengen. Daaruit vloeide het Vlaams Actieplan voor de 
Paardenhouderij voort.

De heer Vandenberghe stipt aan dat tijdens die zogenaamde dialoogdagen duidelijk werd 
dat de paardenhouderij en de overheid een grote behoefte hadden aan informatie. Het 
Vlaams Paardenloket moest die leemte opvullen en kreeg een drieledige functie: contact- 
en aanspreekpunt voor de hele sector – waarbij begeleiding en ondersteuning sleutelbe-
grippen zijn –, onderzoeks- en adviespartner voor de overheid in verband met regelgeving, 
en kennis- en documentatiecentrum voor alle raakvlakken met de paardenhouderij.

2. Uiteenzetting door de heer Jan De Boitselier, manager

De heer Jan De Boitselier stelt vooreerst tevreden vast dat de sector niet onbekend is bij 
de commissie.

De in 2008 gemaakte economische studie over de Vlaamse paardensector wijst op het eco-
nomische belang ervan, dat zelfs vier maal groter is dan het economische belang van de 
zeevisserij, stelt de heer De Boitselier. Daarmee wordt opnieuw bij een rijke traditie aan-
geknoopt, want tot de Tweede Wereldoorlog was het Belgisch trekpaard het belangrijkste 
exportproduct, belangrijker dan kolen en staal samen.

2.1. Vlaams Actieplan voor de Paardenhouderij 

De heer De Boitselier geeft een overzicht van de uitvoering van de acties van het actieplan 
waarvoor het paardenloket een belangrijke rol speelt.

2.1.1. Actie 1.a: formuleren en updaten van begrippen in de paardenwereld

In overleg met de ADLO en het VLIF werden begrippen als manege of pension duidelijk 
gedefinieerd en werd een aangepast beoordelingskader voor de advisering door de ADLO 
opgesteld. Belangrijk in dat kader is dat africhtingstallen als zuivere landbouwactiviteit 
worden aanvaard. Dat heeft consequenties voor bouwaanvragen en VLIF-steun.

2.1.2. Actie 1.b: opmaak van ‘wie is wie’ in de paardenwereld

Het paardenloket beschikt over een databank met ruim 5000 personen en op de website is 
een overzicht beschikbaar.

2.1.3. Actie 2: bestaande opleidingen bijsturen

Vlaanderen beschikt over een heel rijk aanbod aan opleidingen inzake paardenhouderij, 
maar de opleidingsprofielen moeten afgestemd worden op de beroepsprofielen. Een over-
zicht staat in de brochure ‘Het ABC van de hippische opleidingen in Vlaanderen’.
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2.1.4. Actie 3: actualiseren en opstellen van nieuwe beroepsprofielen met betrekking tot de 
paardenhouderij

Vandaag kan iedereen zich hypotherapeut noemen of paardrijles geven. Binnen de SERV 
wordt aan beroepsprofielen gewerkt. Zodra die door de sector zijn goedgekeurd, kunnen 
de opleidingsprofielen daarop afgestemd worden.

2.1.5. Actie 4: opstellen nieuwe en verspreiden bestaande brochures

Informeren en sensibiliseren van de paardenhouder staat centraal, en daarvoor maakt het 
paardenloket eigen brochures of  plaatst het brochures van administraties in de kijker en 
er wordt ook een nieuwsbrief verspreid. Veel mensen zijn nieuw in de paardenhouderij. Er 
is dus een grote behoefte aan informatie.

De heer De Boitselier wijst nog op de brochure ‘De vijf  geboden bij de aankoop van een 
paard’, want mensen gaan vaak te lichtvaardig over tot de aankoop van een paard.

2.1.6. Actie 5: promoten van de troeven van de Vlaamse paardenhouderij

De Vlaamse paardenhouderij staat aan de wereldtop met de sportpaarden. Het is volgens 
de heer De Boitselier belangrijk om dat ook te valoriseren. Bij de wereldkampioenschap-
pen jumping in Kentucky waren 31 van de 121 deelnemende paarden Vlaams gefokt. Dat 
is in eerste instantie de verdienste van de fokkers en de handelaars, maar het is belangrijk 
dat de overheid de handel ondersteunt. De handelsmissie naar China is daarbij belangrijk. 
Inzake het handelsprotocol met China werd een sanitaire missie uit China uitgenodigd 
door het FAVV. De Belgische Confederatie van het Paard zal de kosten hiervoor dragen, 
stipt de spreker nog aan.

Het Vlaams Paardenloket heeft recent ook een Braziliaanse delegatie ontvangen en ook 
de problematiek van de visa voor buitenlandse ruiters wordt opgevolgd. Veel topruiters 
verblijven in ons land. Het is dus belangrijk dat ze hier vrij kunnen verblijven.

Voor de promotie van de paardenhouderij is het paardenloket aanwezig op diverse beur-
zen. Ook tijdens dergelijke evenementen blijkt de grote interesse voor investeringen in de 
paardenhouderij.

2.1.7. Actie 6.a: inventariseren en communiceren van subsidiemogelijkheden

Het Vlaams Paardenloket heeft een volledig overzicht gemaakt van de subsidiemogelijk-
heden voor de paardenhouderij, dat terug te vinden is op www.vlaamspaardenloket.be.

2.1.8. Actie 7.a: overleg inzake toeristische en recreatieve infrastructuur

Over ruiter- en menpaden werd overleg gepleegd met het ANB, provinciale toeristische 
diensten en steden en gemeenten. Sommige provincies, zoals Limburg, Vlaams-Brabant en 
Antwerpen, geven daar prioriteit aan.

Daarnaast komt ook de problematiek van de jaagpaden en de Kustcodex aan bod. Met 
het Coördinatiepunt Duurzaam Kustbeheer werd getracht om actie te ondernemen, maar 
het is blijkbaar niet mogelijk om alle kustgemeenten op een lijn te krijgen. Dat valt voor 
een deel natuurlijk te verklaren door het feit dat de situatie tussen de gemeenten sterk ver-
schillend is, vult de heer De Boitselier aan.

2.1.9. Actie 8: overleg inzake stedenbouwkundige vergunningen

Dit was een belangrijk pijnpunt, waar het paardenloket dan ook veel energie in heeft geïn-
vesteerd. Er werd een studiedag georganiseerd voor de ADLO over de paardenhouderij 
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in landbouwzone. Er werden samen met de administratie vier heel diverse paardenhoude-
rijen bezocht.

Met een bezoek aan een toppaardenfokkerij wou het paardenloket aantonen dat de ver-
eiste van twintig fokmerries een irreële norm is om een vergunning te verkrijgen. Niet 
het aantal paarden, maar de kwaliteit is doorslaggevend, aldus de heer De Boitselier. Als 
veulens verkocht kunnen worden voor tienduizend tot twintigduizend euro, zijn twintig 
fokmerries niet nodig om een rendabele paardenhouderij te hebben. Maar omgekeerd zijn 
tweehonderd shetlandmerries zelfs niet voldoende voor een rendabele activiteit. De abso-
lute norm van twintig fokmerries is dan ook verlaten door de ADLO.

Ook ‘De Brugse Koetsiers’, het tweede bedrijf  dat werd bezocht, kende ernstige proble-
men om de vergunningen rond te krijgen, maar dankzij het dynamisme van de uitbaters 
kwam het tot een goed einde.

De paardenhouderij wordt soms beschouwd als een bedreiging voor de landbouw, schetst 
de spreker. Daarom werd ook een voormalig melkveebedrijf  bezocht dat volledig werd 
omgebouwd tot pensionstal.

Om aan te tonen dat het beeld van de paardenhouderij als hobbyactiviteit volledig tot het 
verleden behoort, werd ook ‘De Breemeersen’, een hypermoderne fokkerij, hengstenhou-
derij en sportstal, bezocht.

2.1.10. Actie 9: overleg inzake verplichte verzekering

Een verplichte familiale verzekering bleek niet mogelijk, dus verplichte verzekeringen voor 
paardenhouderijen of paardensport zijn er niet. Het paardenloket wil mensen ervan over-
tuigen dat een goede verzekering absoluut noodzakelijk is. Het is totaal onverantwoord 
om paarden te houden of paardensport te bedrijven als men niet verzekerd is.

2.1.11. Actie 10 en 13: herwaardering paardenrensector/regelgeving inzake spelen en wed-
denschappen

Het Vlaams Paardenloket heeft hierover regelmatig overleg gevoerd met het kabinet van 
de minister-president en het kabinet van minister Muyters. De Kansspelwet is aangepast, 
de taksen op weddenschappen zijn vastgelegd en nu staat de verdeling van de opbrengsten 
op buitenlandse rennen op de agenda. De Kansspelcommissie heeft een voorstel uitge-
werkt, maar er liggen ook alternatieve voorstellen op tafel. Over dit punt, dat voor de 
Vlaamse overheid geld opbrengt, valt binnenkort een beslissing te verwachten.

2.1.12. Actie 11: overleg en sensibilisering met de FOD Volksgezondheid, Landbouw en het 
FAVV

Hier komt de problematiek van het brandmerken aan bod. Nog voor de oprichting van 
het paardenloket werd een delegatie van de Belgische Confederatie van het Paard, waar-
van de spreker deel uitmaakte, ontvangen op het kabinet van federaal minister Onkelinx, 
maar veel luisterbereidheid was er niet volgens de heer De Boitselier.

Het feit dat minister Onkelinx cassatieberoep aantekende tegen een arrest van het hof 
van beroep dat stelde dat paarden die in het buitenland gebrandmerkt zijn niet onder het 
wedstrijdverbod vallen, stuit het paardenloket tegen de borst. De zaak moet nu opnieuw 
gepleit worden voor een ander hof  van beroep en het is dus bang afwachten wat de uit-
spraak zal zijn.

Er is geen sprake van een brandmerkverbod op Europees niveau. Integendeel, de EU-ver-
ordening inzake identificatie van paardachtigen laat het brandmerken toe als alternatieve 
identificatiemethode voor de microchip, en verschillende lidstaten, waaronder Duits-
land, passen deze identificatiemethode ook toe. Dus is er voor het paardenloket binnen 
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dit Europees kader geen ruimte om een wedstrijdverbod voor in het buitenland gebrand-
merkte paarden in te voeren.

De heer De Boitselier nam deel aan de werkgroep ‘Paarden op de weide’ van de Raad 
voor Dierenwelzijn. Tot zijn verbazing was hij de enige paardenbezitter, maar er werd wel 
een akkoord bereikt. Wie paarden op de weide wil houden, moet over de mogelijkheid 
beschikken om ze op te stallen. Als die mogelijkheid er niet is, moet er beschutting op de 
weide zijn. Er is volgens de spreker niet zozeer nieuwe wetgeving nodig, maar wel sensi-
bilisering van de mensen. Een positieve ontwikkeling is ook dat schuilstallen tot twintig 
vierkante meter en maximum drie meter hoog gebouwd kunnen worden zonder bouwver-
gunning.

De FOD Volksgezondheid kan paarden in beslag nemen, maar het was soms heel moeilijk 
om een onderkomen te vinden voor deze paarden. Daarom werd de ‘Stichting voor paar-
den in nood’ opgericht, om de vrijwilligers te ondersteunen die paarden opvangen.

De Belgische Confederatie voor het Paard is bezig met het uitwerken van een aanspreek-
punt voor besmettelijke ziekten, want er zijn een aantal dreigende problemen.

Tijdens de Vlaamse sectordagen in 2009 en 2010 bracht het Vlaams Paardenloket de over-
heid en de sector samen om een aantal belangrijke onderwerpen te bespreken. Ook voor 
het grote publiek organiseerde het paardenloket een informatiesessie. Dit was een groot 
succes, wat erop wijst dat veel mensen zitten te wachten op informatie over onder andere 
huisvesting en voeding van paarden.

2.1.13. Actie 12: updaten en actualiseren verkeersreglementering

In het kader van de aanpassing van de wegcode heeft de Belgische Confederatie van het 
Paard een dossier bezorgd aan de minister bevoegd voor Verkeersveiligheid. Maar het 
probleem heeft volgens de heer De Boitselier vooral te maken met de mentaliteit van de 
weggebruikers. De campagne ‘Hou jezelf  in toom’ was gericht op paardenhouders, ruiters 
en menners. Nu volgt een campagne naar de brede bevolking, onder het motto ‘Paard op 
de baan? Kalm aan!’.

2.1.14. Actie 15: paardenhouderij in het kader van PDPO

Het paardenloket heeft een dossier over overheidssteun in de Vlaamse paardensector 
opgemaakt, en ook via de provincies zijn er subsidiemogelijkheden.

2.2. Vlaams Paardenloket: een drieledige functie

2.2.1. Doelstelling 1: contact- en aanspreekpunt

Deze functie vult het Vlaams Paardenloket in door te antwoorden op schriftelijke (mail, 
formulier website) en telefonische vragen, door bezoekers te ontvangen en door gesprek-
ken op beurzen, schetst de heer De Boitselier. Het aantal vragen neemt stelselmatig toe, 
wat volgens de spreker wijst op een blijvende grote behoefte aan informatie.

Als gekeken wordt naar de thema’s van de vragen, blijkt dat stedenbouw en ruimtelijke 
ordening belangrijk zijn, evenals investeren en ondernemen in de paardensector.
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2.1.13.  Actie 12: updaten en actualiseren verkeersreglementering 

In het kader van de aanpassing van de wegcode heeft de Belgische Confederatie van het Paard een dossier 
bezorgd aan de minister bevoegd voor verkeersveiligheid. Maar het probleem situeert zich volgens de heer De 
Boitselier vooral bij de mentaliteit van de weggebruikers. De campagne ‘Hou jezelf in toom’ was gericht op 
paardenhouders, ruiters en menners. Nu volgt een campagne naar de brede bevolking, onder het motto ‘Paard 
op de baan? Kalm aan!’. 

2.1.14.  Actie 15: paardenhouderij in het kader van PDPO 

Het paardenloket heeft een dossier over overheidssteun in de Vlaamse paardensector opgemaakt, en ook via 
de provincies zijn er subsidiemogelijkheden. 

2.2. Vlaams Paardenloket: een drieledige functie 

2.2.1. Doelstelling 1: contact- en aanspreekpunt 

Deze functie vult het Vlaams Paardenloket in door te antwoorden op schriftelijke (mail, formulier website) en 
telefonische vragen, door bezoekers te ontvangen en door gesprekken op beurzen, schetst de heer De 
Boitselier. Het aantal vragen neemt stelselmatig toe, wat volgens de spreker wijst op een blijvende grote 
behoefte aan informatie. 

Als gekeken wordt naar de thema’s van de vragen blijkt dat stedenbouw en ruimtelijke ordening belangrijk 
zijn, evenals investeren en ondernemen in de paardensector. 

2.2.2. Doelstelling 2: Analyse- en adviespartner 

Het paardenloket heeft de Vlaamse paardensector en de overheid ondersteund bij de voorbereiding van een 
aantal dossiers. Zo werd voor de gezondheidscertificaten, evenwel tevergeefs, getracht om tot een 
versoepeling te komen. Voor derogatiemest kwam wel een regeling tot stand. Voor de recreatieve site 
Groenendaal wordt de oefenpiste gerestoreerd en een ‘bed and breakfast’ opgericht. Over de renbaan zelf, ligt 
een zaak voor bij de Raad voor Vergunningsbetwistingen, maar een jaar nadat de zaak werd gepleit, is er 
volgens de heer De Boitselier nog altijd geen uitspraak. Inzake het fokkerijbesluit werd vanuit de sector 
geïntervenieerd om de verplichte keuring voor openbare dekdiensten te bewaren, want de sector heeft belang 
bij kwaliteitsfokkerij en niet bij het vermeerderen van paarden op zich. 

2.2.2. Doelstelling 2: Analyse- en adviespartner

Het paardenloket heeft de Vlaamse paardensector en de overheid ondersteund bij de 
voorbereiding van een aantal dossiers. Zo werd voor de gezondheidscertificaten, evenwel 
tevergeefs, getracht om tot een versoepeling te komen. Voor derogatiemest kwam wel een 
regeling tot stand. Voor de recreatieve site Groenendaal wordt de oefenpiste gerestaureerd 
en een ‘bed and breakfast’ opgericht. Over de renbaan zelf  ligt een zaak voor bij de Raad 
voor Vergunningsbetwistingen, maar een jaar nadat de zaak werd gepleit, is er volgens de 
heer De Boitselier nog altijd geen uitspraak. Inzake het Fokkerijbesluit werd vanuit de 
sector geïntervenieerd om de verplichte keuring voor openbare dekdiensten te bewaren, 
want de sector heeft belang bij kwaliteitsfokkerij en niet bij het vermeerderen van paarden 
op zich.

De registratie van paarden staat los van de eigendomsproblematiek. Het is een burgerlijke 
kwestie waar alleen de rechtbank bevoegd is om uitspraken over te doen. Wie over het 
paspoort beschikt, is niet noodzakelijk ook eigenaar van het paard. Er gebeurden ook 
promotieacties voor het gebruik van het trekpaard in steden en gemeenten.

Daarnaast probeert het paardenloket ook thesissen van studenten inzake paardenhouderij 
te begeleiden.

2.2.3. Doelstelling 3: Kennis- en documentatiecentrum

Het paardenloket geeft ook informatie over actuele onderwerpen.

2.3. De mensen achter het loket

De heer De Boitselier overloopt tot slot de mensen achter het Vlaams Paardenloket.

Dagelijks bestuur:
– J. Jacques Vandenberghe – Studbook Zangersheide (voorzitter);
– Frank Gasthuys – UGent (ondervoorzitter);
– Mark Wentein – VLP (penningmeester);
– Raf Steegmans – LRV (secretaris).
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Raad van bestuur:
– J. Jacques Vandenberghe – Studbook Zangersheide (voorzitter);
– Frank Gasthuys – UGent (ondervoorzitter);
– Mark Wentein – VLP (penningmeester);
– Raf Steegmans – LRV (secretaris);
– Luc Hautekeete – BelgischeHaflingervereniging;
– Patrick De Ryckere – Belgische Federatie voor de Paardenwedrennen;
– Rudi Eerdekens – BWP.

Waarnemers:
– Gerlinde Verdoodt (kabinet minister van Plattelandsontwikkeling);
– Ludo Naessens (VLM).

Medewerkers:
– Jan De Boitselier (manager);
– Katrien Van Miert (adjunct-manager);
– Tina Van den Bossche (administratie).

II. BESPREKING

Mevrouw Patricia De Waele noemt zich een fervent voorstander van het Vlaams Paarden-
loket als belangenbehartiger van de paardenhouderij.

De spreker gaat in op de problematiek van de renpaardensector. Uit de toelichting bij 
de acties 10 en 13 van het Vlaams Actieplan voor de Paardenhouderij blijkt dat vooruit-
gang is geboekt inzake de kansspelwetgeving en de taksen op weddenschappen, maar wat 
betreft de verdeling is nog een lange weg af  te leggen. Mevrouw De Waele beklemtoont 
de behoefte in Vlaanderen aan infrastructuur, want zonder hippodromen hebben ook de 
aanpassingen aan de kansspelwetgeving weinig zin. Voor de galopsport is er in Vlaande-
ren geen enkele site meer. Het lid verwijst naar de situatie in Groenendaal en vraagt of het 
paardenloket extra druk kan uitoefenen om de site open te houden, zodat de tribune niet 
afgebroken wordt en er ontwikkelingskansen voor de toekomst mogelijk blijven.

De dag van vandaag trekt men voor de renpaardensport naar Frankrijk of Wallonië, stelt 
mevrouw De Waele. De Vlaamse sportbeoefenaars trekken dus naar Ghlin, waar er over-
heidssubsidies zijn voor de prijzenpotten. De Vlaamse overheid daarentegen heeft geen 
oog voor de renpaardensport. De spreker zou graag zien dat het Vlaams Paardenloket op 
dat vlak meer inspanningen zou kunnen leveren.

Het is volgens mevrouw De Waele ook vanuit het oogpunt van de werkgelegenheid ver-
ontrustend dat de renpaardensport naar het buitenland trekt, want heel wat laaggeschool-
den hebben hun job daardoor verloren. In totaal zouden tienduizend jobs verdwenen zijn.

De hele paardensector is goed voor een toegevoegde waarde van 219 miljoen euro voor de 
Vlaamse economie. De renpaardensport is ook in staat om een toegevoegde waarde te cre-
eren, zowel voor de landbouw, de lederfabrieken, de voeder- en vervoersector enzovoort. 
Het is van belang om de overheid erop te wijzen dat ze deze economische meerwaarde 
misloopt.

Buitenlandse voorbeelden tonen volgens mevrouw De Waele aan dat met overheidssteun 
de sector nieuw leven ingeblazen kan worden. Zij resumeert met de vraag om een tandje 
bij te steken om de infrastructuur voor renpaardensport in Vlaanderen te behouden.
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Mevrouw Tinne Rombouts zoomt in op hippotherapie. Deze beroepsmogelijkheden bin-
nen de paardenhouderij breiden nog uit. Heeft het Vlaams Paardenloket al onderzoek 
gevoerd over hippotherapie en overlegd met de welzijnssector over de erkenningen?

De spreker merkt dat er steeds meer vragen komen van mensen die met hippothe-
rapie bezig zijn. Waar is hippotherapie mogelijk? Wat is de plaats in het welzijnsland-
schap? Informatie over de omkadering ontbreekt soms, vandaar de vraag van mevrouw 
Rombouts of  het paardenloket hierover beleidsdomeinoverschrijdend overlegt en wat de 
toekomstige ontwikkelingen zijn.

Het was volgens mevrouw Rombouts de bedoeling van het paardenloket om informatie te 
verzamelen rond bepaalde problematieken. Komen de vragen en uitdagingen van de sector 
tot bij het loket? Resulteert dat in aangepaste plannen, zodat ingespeeld kan worden op 
actuele knelpunten? Ervaart het paardenloket ook erkenning als gesprekspartner vanwege 
de verschillende beleidsdomeinen?

Mevrouw Fientje Moerman doet een suggestie in het kader van de gerechtelijke procedure 
over het brandmerken. De zaak zal naar een ander hof van beroep verwezen worden. Er is 
volgens de spreker een Europeesrechtelijk probleem als aan niet-Belgische Europese paar-
den die gebrandmerkt zijn een verbod wordt opgelegd om aan wedstrijden deel te nemen. 
Het lijkt mevrouw Moerman wenselijk om tijdens de nieuwe procedure een prejudiciële 
vraag te laten stellen aan het Europees Hof van Justitie. Het zou het lid verbazen als het 
Europees Hof van Justitie akkoord zou gaan met de uitsluiting van niet-Belgische Euro-
pese gebrandmerkte paarden. Een lidstaat heeft het recht om strengere regels te hanteren 
en brandmerken te verbieden, maar mevrouw Moerman betwijfelt of via de wetgeving van 
een lidstaat die strengere voorwaarden ook opgelegd kunnen worden aan andere lidstaten.

Mevrouw Moerman verwijst voorts naar het huidige verkeersreglement, waarin al regels 
zijn opgenomen. Sensibilisering is dus belangrijk, zowel naar mensen die zich met paar-
den op de openbare weg begeven als naar andere bestuurders. De spreker stelt voor om 
contact op te nemen met de bevoegde federale minister, om na te gaan of dit aspect opge-
nomen kan worden in de sensibiliseringscampagnes.

Het dossier van de renbaan van Groenendaal is al een jaar geleden gepleit voor de Raad 
voor Vergunningsbetwistingen, maar het dossier zit muurvast.

In de toelichting bij actie 2 werd de behoefte aan aangepaste eindtermen aangehaald.  
Mevrouw Moerman vraagt of er overleg is met de administratie en de minister van Onder-
wijs. Wat is de stand van zaken?

Het lid verwijst naar mediaberichten uit 2009 over de verkiezing van de Vlaamse paarden- 
ambassadeur 2009. In die berichten werd melding gemaakt van een jaarlijkse verkiezing, 
maar mevrouw Moerman heeft voor 2010 en 2011 geen gelijkaardige verkiezing gevon-
den. Wordt dit initiatief  voortgezet of was het eenmalig?

De heer Lode Ceyssens wijst vooreerst op een bijzonder belangrijke verdienste van het 
paardenloket, met name dat een aantal begrippen in de paardenhouderij duidelijk wer-
den gedefinieerd, ook in relatie tot de stedenbouwkundige vergunningen. De spreker stelt 
vast dat de ambtenaren deze nieuwe invulling van de begrippen goed hanteren. Door het 
Vlaams Actieplan voor de Paardenhouderij werd de ambtenarij sterk gesensibiliseerd, wat 
een grote stap in de goede richting betekende.

Bij de heer Ceyssens rijst de vraag of door het uitgeven van heel aantrekkelijke brochures 
niet een aantal mensen bij de paardenhouderij worden betrokken die misschien beter die 
stap niet zouden zetten. De nieuwe paardenhouders moeten maximaal ondersteund en 
begeleid worden, maar het aanschaffen van een paard mag geen bevlieging zijn.
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Voor het lid is het positief dat het paardenloket aanwezig is bij diverse manifestaties, maar 
hij vraagt of daar ook de stamboeken in de kijker worden geplaatst als exportproduct.

De visa voor internationale ruiters zijn voor de heer Ceyssens een belangrijk aandachts-
punt. Om in de toekomst de Chinese markt te veroveren met onze paarden, zullen er ook 
goede Chinese ruiters moeten zijn, die we naar hier moeten halen voor opleidingen. Dat 
werkt niet als een visum om de drie maanden vernieuwd moet worden. Stagecontracten 
kunnen misschien een oplossing bieden, aldus de spreker.

De heer Karlos Callens stipt aan dat de inkomsten uit weddenschappen een belangrijke 
omvang hebben en dat dat bedrag verdeeld zou worden tussen de wedrennen. Is daarvoor 
een timing vooropgesteld?

De spreker informeert naar het aandeel pony’s binnen het paardenbestand. Het is de 
indruk van de heer Callens dat zich daar ook veel problemen met de verzorging van de 
dieren situeren.

Het lid informeert of  de sensibiliseringscampagnes via gemeenten of  provincies zullen 
verlopen en of er ook borden worden geplaatst.

De heer Mark Demesmaeker gaat in op de toeristische mogelijkheden van de paarden-
houderij en de inspanningen van de provincies daarvoor. De provincie Vlaams-Brabant 
probeert te investeren in de toeristische mogelijkheden. De Vlaamse overheid investeert 
eveneens in een toeristisch tewerkstellingsproject en door Onroerend Erfgoed zou geïn-
vesteerd moeten worden in een belevingscentrum. Maar de toekomst van het Brabants 
trekpaard zelf  ziet er niet zo goed uit. Het aantal geboortes is gezakt tot ruim onder de 
duizend. Wat zou er aanvullend moeten gebeuren om het voortbestaan van het ras veilig 
te stellen en welke rol kan de Vlaamse overheid hier spelen?

De heer Jan De Boitselier start zijn antwoord met te verduidelijken dat het Vlaams 
Paardenloket niet het mandaat heeft om te antwoorden op beleidsvragen. Daarvoor wordt 
verwezen naar de bevoegde ministers.

Voor de rensport werden al belangrijke stappen gezet met de wijziging van de Kansspel-
wet, het decreet van 23 december 2010, aldus de heer De Boitselier. De kabinetten van 
de Vlaamse ministers Peeters, Muyters en de Waalse minister Antoine zijn bezig met de 
verdeling van de gelden, maar de spreker kan daar geen timing op plakken. Maar op die 
manier is een financiële inbreng voor de sector mogelijk, en die is levensnoodzakelijk.

Het cijfer van tienduizend jobs die verloren zouden gegaan zijn, heeft de heer De Boitse-
lier nog gehoord, maar hij heeft daar nooit studies over gezien. Groenendaal is vergane 
glorie en misschien heeft de sector zelf  daar ook een aandeel in. Maar men probeert de 
situatie recht te zetten en de spreker verwacht enkel een positieve evolutie.

Het is duidelijk dat in Frankrijk en Ghlin wordt deelgenomen aan wedstrijden, want daar 
is ook veel prijzengeld te winnen. In Ghlin nemen veel Vlamingen deel en zij gaan ook 
met veel prijzengeld naar huis, dus het mag niet enkel negatief  bekeken worden. De heer 
De Boitselier twijfelt er niet aan dat er inzake infrastructuur en financiële inbreng naar de 
sector een positieve evolutie zal zijn.

Het Vlaams Paardenloket krijgt zeer regelmatig vragen over hippotherapie, situeert de 
heer De Boitselier. Het is een zeer dynamische sector met veel onderlegde actieve mensen, 
maar er is ook een ander segment. Het grote probleem is dat de sector niet gereglemen-
teerd is. Sommige ziekenfondsen organiseren een beperkte terugbetaling, maar de beroeps-
profielen en de normen moeten duidelijk afgelijnd worden vooraleer meer actie mogelijk is 
voor een betere terugbetaling. Voor hippotherapie moet ook een milieuvergunning klasse 
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2 aangevraagd worden, zelfs als het slechts over één paard gaat. Hier zou beleidsmatig een 
oplossing voor geboden kunnen worden.

Het paardenloket is van plan om het actieplan te actualiseren, stelt de heer De Boitselier. 
De spreker verwijst naar het aantal vragen en de websiteconsultaties om aan te tonen 
dat de sector in sterke mate betrokken is bij het paardenloket. Ook de contacten met 
het ANB, de provinciale toeristische diensten, de ADLO en het VLIF verlopen zeer vlot, 
onderstreept de heer De Boitselier.

De heer De Boitselier heeft de suggestie van mevrouw Moerman om een prejudiciële 
vraag te stellen, genoteerd.

Er wordt gewerkt aan sensibilisering van de paardensector over verkeersveiligheid, maar 
ook van de andere weggebruikers, in samenwerking met het BIVV. Borden zijn vooralsnog 
niet gepland, maar de suggestie wordt meegenomen.

Zolang er over de renbaan van Groenendaal geen uitspraak is van de Raad voor Vergun-
ningsbetwistingen, zit het dossier muurvast, herhaalt de heer De Boitselier. In Oostende 
wordt gebouwd en misschien zijn er op andere plaatsen eveneens mogelijkheden.

Over de eindtermen zal het paardenloket in de toekomst waarschijnlijk nog actie moeten 
ondernemen, verwacht de heer De Boitselier. Bij de SERV moeten eerst de beroepsprofie-
len opgesteld worden, waarop dan de eindtermen afgestemd moeten worden.

De verkiezing van de Vlaamse paardenambassadeur was geen initiatief  van het Vlaams 
Paardenloket, beklemtoont de heer De Boitselier. Maar het is een suggestie voor de pro-
motie van de sector.

Inzake de stedenbouwkundige vergunning is volgens de spreker een gunstige evolutie waar 
te nemen. Het paardenloket heeft nooit gepleit om alles overal toe te laten of  voor wan-
orde, maar het is positief  dat het beoordelingskader van de ADLO geactualiseerd is, wat 
zorgt voor meer rechtszekerheid voor de aanvragers.

Het Vlaams Paardenloket probeert in de brochures een positief  verhaal te brengen. Wie 
de brochure leest, zal merken dat er gesensibiliseerd wordt om goed na te denken alvorens 
een paard aan te schaffen. De heer De Boitselier denkt niet dat door de brochures men-
sen worden aangezet tot impulsieve aankopen. In de herdruk van de brochure zal ook de 
‘Stichting voor paarden in nood’ aan bod komen. Er zijn in België op jaarbasis 250 klach-
ten over paardenverwaarlozing. Elk geval is er een te veel, maar de heer De Boitselier wil 
niet dat dat beeld bepalend is voor de paardensector.

Het Vlaams Paardenloket wil de stamboeken graag ondersteunen, maar iedereen heeft 
natuurlijk een eigen rol te vervullen. Het is van belang dat het paardenloket wijst op de 
kwaliteit van onze paarden in het algemeen, stelt de heer De Boitselier.

Het paardenloket volgt het dossier van de visa voor buitenlandse ruiters op, stipt de heer 
De Boitselier aan. Het is de bedoeling dat de Koninklijke Belgische Ruitersportfederatie 
een aanvraag van een andere FEI-erkende organisatie onderzoekt en ervoor zorgt dat er 
financiële garanties zijn.

De heer De Boitselier schat het aandeel van pony’s op twintig percent, maar het mag niet 
veralgemeend worden dat pony’s meer verwaarloosd zouden worden dan paarden. Ezels 
daarentegen zijn wel sterk vertegenwoordigd bij de verwaarloosde dieren.

Het Vlaams Paardenloket is erg tevreden met het initiatief  van de provincie Vlaams-Bra-
bant voor het Belgisch trekpaard. Toeristisch recreatieve initiatieven en projecten rond 
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onroerend erfgoed zijn heel belangrijk, maar het zou jammer zijn dat ondertussen het 
trekpaard zelf  uitsterft. In 2010 werden er nog 602 veulens ingeschreven, wat ruim hon-
derd minder was dan het jaar voordien. De provincie heeft ook 25.000 euro uitgetrokken 
voor de fokkerij in Vlaams-Brabant. Er zal een veulenpremie van 200 euro per veulen 
uitbetaald worden. Het Brabants trekpaard is ook een van de drie thema’s waar het toeris-
tische beleid van de provincie aan opgehangen wordt.

Mevrouw Patricia De Waele wijst nog op het btw-tarief  voor het verhandelen van ren-
paarden, dat hoger ligt dan het gangbare tarief in de landbouwsector. Neemt het paarden-
loket initiatieven om te komen tot een gelijkvormig btw-tarief ?

De heer Jan De Boitselier stelt dat al jaren geleden vanuit de sector de vraag werd gesteld 
om het verlaagd btw-tarief  toe te passen. Intussen is die kwestie van de baan. In een 
recent arrest van het Europees Hof van Justitie werd Nederland veroordeeld wegens het 
gebruik van het verlaagd tarief. De evolutie zal dus in de andere richting gaan. De lidsta-
ten die het verlaagd tarief  toepassen, zullen dit moeten aanpassen. Ondertussen blijft dit 
wel een concurrentievoordeel, want de lidstaten zijn blijkbaar niet gehaast om de tarieven 
aan te passen, ondanks de veroordeling, sluit de heer De Boitselier de bespreking af.

Jos DE MEYER,
voorzitter

Lode CEYSSENS,
verslaggever
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Gebruikte afkortingen

ADLO afdeling Duurzame Landbouwontwikkeling
ANB Agentschap voor Natuur en Bos
BIVV Belgisch Instituut voor de Verkeersveiligheid
BWP Belgisch Warmbloedpaard
FAVV Federaal Agentschap voor de Veiligheid van de Voedselketen
FEI Fédération Equestre Internationale
FOD Federale Overheidsdienst
LRV Landelijke Rijverenigingen
PDPO Programmeringsdocument voor Plattelandsontwikkeling
SERV Sociaal-Economische Raad van Vlaanderen
UGent Universiteit Gent
VLIF Vlaams Landbouwinvesteringsfonds
VLM Vlaamse Landmaatschappij
VLP Vlaamse Liga Paardensport


